
Über K.I.E.Z. 

Das Künstliche Intelligenz Entrepreneurship Zentrum (K.I.E.Z.) fördert Gründungen 
wissenschaftsnaher Unternehmen im Bereich Künstlicher Intelligenz. Das Serviceangebot ist 
auf die spezifischen Bedürfnisse von KI-Startups ausgerichtet und umfasst die gesamte 
Innovationskette: von der Identifizierung von Gründungspotenzialen in der KI-Forschung 
über die gezielte Unterstützung in der Inkubationsphase bis hin zu einem KI-Accelerator-
Programm.  
 
K.I.E.Z. wird getragen von Science & Startups, dem Verbund der Gründungszentren der 
Berliner Universitäten - Freie Universität Berlin, Humboldt-Universität zu Berlin, Technische 
Universität Berlin in Kooperation mit der Charité - Universitätsmedizin Berlin.  
 
K.I.E.Z. ist eines von bundesweit vier EXIST-Modellvorhaben für mehr Gründungen im KI- 
Bereich und wird vom Bundesministerium für Wirtschaft und Klimaschutz gefördert sowie 
vom Land Berlin kofinanziert.  
 
 
About K.I.E.Z. 
 
K.I.E.Z. - Artificial Intelligence Entrepreneurship Center – promotes the founding of science-
based startups in the field of artificial intelligence. The range of services is geared to the 
specific needs of AI startups and covers the entire innovation chain: from the identification of 
startup potential in AI research to targeted support in the incubation phase and an AI 
accelerator program. 
 
K.I.E.Z. is supported by Science & Startups, the association of the startup centers of the Berlin 
universities - FU, HU and TU in cooperation with Charité. 
 
K.I.E.Z. is one of four EXIST model projects nationwide for more startups in the AI field and is 
funded by the Federal Ministry of Economics and Climate Protection and co-financed by the 
State of Berlin. 
 


